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ČTVRTLETNÍK – VYDÁVÁ OBEC MAJETÍN

Vánoční stromeček 
Jiří Žáček 

Zelenej se, jedličko,    
narovnej se maličko,
líbíš se mi, vezmu si tě, 
budeš vonět v našem bytě.

Dám ti hvězdu na čelo,
večer bude veselo.
Můžu ti to předem slíbit,
bude se  ti u nás líbit.
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Slovo má starostka obce    

Vážení a milí spoluobčané,
vítám vás  při  čtení  vánočního  vydání  Zpráv  z Majetína.
Bohužel ani na konci roku 2020 nemáme příznivé zprávy o
vývoji  koronavirové  pandemie.  Nemohly  se  proto  konat
plánované  kulturní  a  sortovní  akce,  na  kterých  se  jindy
setkáváme.  Nezbývá nám, než doufat, že v novém roce se
situace vylepší.  
A jaké realizujeme investiční akce?
Na  návsi  můžete  sledovat  stavbu  budovy  Komunitního
centra  (dále KC). Společné poklepání základního kamene
a  seznámení  s projektem  bohužel  mohlo  být  z důvodu
mimořádných  opatření  vlády  uskutečněno  pouze
s omezeným počtem osob. Ve středu 7. října 2020 se tak
sešli zástupci firmy, obce a pracovní skupiny KC. V závěru
krátkého  setkání  proběhl  výběr  návrhu  loga  KC,  a  to
z obrázků,  které  malovaly  děti  v naší  základní  škole.
Vítězným námětem se stal obrázek od Katušky Zgažarové
ze 4. třídy, který bude následně graficky zpracován.

Další  významnou  investiční  akcí  v obci  je  výstavba
cyklostezky  Majetín–Krčmaň.  Vítězná  firma
SWIETELSKY stavební s. r. o. zahájila stavbu začátkem
listopadu 2020, termín dokončení je konec června 2021. Na
části katastru obce Krčmaň již byla položena první vrstva
asfaltového  povrchu.  V zimním  období  budou  stavební
práce pokračovat v závislosti na počasí. 

Nový asfaltový povrch dostala i  část hlavní komunikace
v naší obci, od kostela po rybník, která vykazovala trhliny
a  nerovnosti.  Tato  komunikace  je  ve  vlastnictví
Olomouckého  kraje,  proto  celou  opravu  organizovala
Správa silnic Olomouckého kraje. Děkujeme za spolupráci.
Opravu by si zasloužila celá komunikace až do Krčmaně,
ale nyní jsme rádi, že byla zahájena oprava v obci. Snad
bude  dokončena  po  stavbě  rychlostní  silnice  Olomouc–
Kokory, jejíž začátek je plánován na rok 2022.
V podzimních měsících byla uskutečněna výsadba nových
dřevin  v rámci  dvou  projektů.  Díky  dotaci  245 538  Kč
(100 %) z Programu péče o krajinu došlo k plošné i liniové
výsadbě  nových  dřevin mimo  zastavěnou  část  obce  -
355 ks stromů a 90 ks keřů. Jedná se především o javory,
jilmy, duby, lípy, habry, třešně ptačí, lísky obecné, svídy
krvavé, švestky a další. S druhým projektem budete blíže
seznámeni v samostatném článku níže. 

V měsíci listopadu proběhlo odborné posouzení stávajících
stromů  v obci  a  bylo navrženo  jejich  ošetření  nebo
odstranění.  Bohužel  ne  všechny  pozemky  veřejného
prostranství, na kterých se nachází staré suché stromy, jsou
ve vlastnictví  obce Majetín.  Jedná  se  například o parčík
před  hřbitovem,  prostranství  fotbalového  hřiště  a  školní
zahrádky,  kde  jsou  pozemky  ve  vlastnictví  tak  zvaného
spolku singularistů. Zastupitelstvo obce Majetín na svém
prosincovém zasedání projednalo koupi alespoň částečných
podílů těchto pozemků. Ovšem někteří vlastníci zapsaní na
katastru  nemovitostí  nejsou  dohledatelní  nebo  na  výzvu
obce zatím nereagovali. 
Z důvodu  vytrvalých  dešťů  a  s  tím spojenému  vzestupu
hladin místních toků byla ve středu 14. října 2020 v naší
obci  vyhlášena  povodňová  pohotovost. Občané  byli
upozorněni na možnost vzniku povodně z důvodu vylévání
vody  z břehů  toků.  V průběhu  dne  se  několikrát  sešla
povodňová  komise  obce  na  Obecním  úřadě  v  Majetíně,
byly prováděny obchůzky ke kontrole stavu místních toků
a  dobrovolní  hasiči  připravili  pytle  s pískem.  Hladina
Olešnice  začala  k večeru  mírně  klesat,  ale  ráno  přišlo
nepříjemné  zjištění  v  podobě  zaplavených  zahrad  u
soutoku  Olešnice  s Mlýnským potokem.  Klesání  hladiny
bylo  již  pravděpodobně  způsobeno   vyléváním  vody
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z břehů mezi obcemi Kokory a Brodek u Přerova. Voda se
dostala až k zastavěné části  městysu Brodek u Přerova a
rozlila  se  do  několika  ulic.  Zaplaveno  bylo  také
Masarykovo náměstí a celý podjezd ve směru na Prostějov.
Zasaženy  byly  více  než  dvě  desítky  domů,  především
sklepy, někde ale i přízemí. V odpoledních hodinách začala
voda opadávat  a  mohla přijít  na řadu  pomoc hasičských
jednotek a dalších dobrovolníků. Děkujeme i majetínským
hasičům,  kteří  pomáhali  s likvidací  škod  15.  a  16.  října
2020. V naší obci došlo pouze k vzestupu spodní vody do
některých sklepů rodinných domů, což naštěstí nezpůsobilo

žádné větší škody na majetku.
Milí spoluobčané, děkuji vám za spolupráci v uplynulém
roce a přeji vám všem příjemné prožití vánočních svátků
v kruhu vašich nejbližších.  Dětem přeji,  aby jim Ježíšek
pod stromeček nadělil  dárky,  po  kterých  nejvíce  touží  a
které  jim  vykouzlí  úsměv  na  tváři.  Všem  občanům
Majetína přeji  v roce 2021 zdraví,  štěstí,  klid  a  pohodu.
Přeji  nám  také  sílu  na  to,  abychom  dokázali  překonat
překážky, které nám život v této nelehké době přináší.

 
Miroslava Zavadilová 

Informace Obecního úřadu Majetín

NOVÉ VIRTUÁLNÍ PROHLÍDKY

Na adrese https://www.majetin.cz/virtualni-prohlidka jsou umístěny nové virtuální prohlídky z naší obce.

VÝŠE POPLATKŮ PRO ROK 2021 

1. Cena za stočné v roce 2021 – 27 Kč/1m3

2. Místní poplatek za odpady v roce 2021 = 600 Kč/osobu. Občané ve věku 80 let a více = 300 Kč/osobu. Pro
uznání osvobození a úlevy od poplatku, blíže specifikované v Obecně závazné vyhlášce č. 3/2020, je nutné
danou  skutečnost  oznámit  na  OÚ Majetín  do  30.  dubna  každého  roku.  V opačném případě  nárok  na
osvobození či úlevu zaniká. 

3. Místní poplatek za psy v roce 2021:  za jednoho psa = 100 Kč, za druhého a každého dalšího psa téhož

držitele = 150 Kč. Za psa, jehož držitelem je osoba starší 65 let = 50 Kč, za druhého a každého dalšího psa
téhož držitele, kterým je osoba starší 65 let = 100 Kč.

PROJEKT V MAJETÍNĚ SE NÁM KRÁSNĚ ŽIJE II. ETAPA

V roce  2019 byla  podána  žádost  o
dotaci  na  II.  etapu  projektu
V Majetíně se nám krásně žije, který
řeší  obnovu  zeleně  a  doplnění
mobiliáře  v  obci.  V  loňském  roce
naše  žádost  na  Ministerstvu  pro
místní rozvoj podpořena nebyla, ale
v  letošním  roce  došlo  k  navýšení
finančních prostředků, dotaci ve výši
393 738 Kč (70  %)  jsme  získali  a
mohla být zahájena realizace.
Cílem  navržených  opatření  je
především  úprava  veřejných
prostranství, doplnění chybějícího či
nevyhovujícího  mobiliáře  a  úprava
či  doplnění  veřejné  zeleně  v  osmi
samostatných  lokalitách  v  obci  -
u  rybníka,  v  ul.  Příčná,  v  ulici

Lipová, v parčíku u kašny, u kostela, na návsi u bytovky, v ulici Za Humny a ve dvoře obecního úřadu.  Již došlo
k arboristickému ošetření dřevin a některé byly z bezpečnostních důvodů odstraněny. Jednalo se především o ořešáky,
borovice a břízy. 
V prosinci 2020 proběhla výsadba soliterních alejových listnatých dřevin, u kašny to jsou okrasné višně a Za Humny
okrasné třešně. Ve dvoře OÚ bude realizována výsadba okrasného trvalkového záhonu a 1 ks soliterního keře (vilín
virginský), obnoven bude také travní porost. V lokalitách budou doplněny nebo vyměněny stávající lavičky a odpadkové
koše. Dokončení prací je plánováno na jaro 2021.
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K výsadbě stromů v ulici Za Humny byly přizvány děti
ze 4. a 5. třídy naší základní školy. Libor Tandler dětem
vysvětlil, jak správně vysadit stromy a jak o ně pečovat,
aby nám dlouho zlepšovaly životní prostředí v obci. Děti
se se zájmem zapojily do prací. Měly možnost strojem
vyvrtat díru pro strom, zasypat jej hlínou, zarazit kůly a
vytvořit  tzv.  trojnožku  a  strom  zamulčovat  drcenou
kůrou. Dozvěděly se i  spoustu dalších zajímavostí,  což
mohly následně zúročit ve vědomostní soutěži.  

ROZVOJ KOMUNITNÍ PRÁCE V MAJETÍNĚ

Již  pravidelně  vás  informujeme
prostřednictvím  Zpráv  z Majetína  o  projektu
„Rozvoj komunitní práce v Majetíně“, který je
realizován za finanční podpory Evropské unie,
prostřednictvím  Operačního  programu
Zaměstnanost,  státního  rozpočtu  ČR  a
rozpočtu obce Majetín.
V tuto chvíli máme za sebou další tři měsíce
práce,  které  nám  stejně  jako  na  jaře
zkomplikoval  nouzový  stav.  I  přes  nouzový
stav  jsme  vám  obě  byly  v případě  potřeby
k dispozici  v naší  kanceláři,  případně  na
telefonu. 
Podzim  byl  v rámci  našeho  projektu  plný
zajímavých  aktivit.  Byla  zahájena  stavba Komunitního  centra  a  následně  jsme  veřejně  poklepaly  základní
kámen. Věříme, že se na výsledek stavby těšíte stejně jako my. 
Součástí našeho projektu byly dotazníky, které jste našli ve schránce v minulém čísle Zpráv z Majetína. Sběr dotazníků
byl již ukončen a my vám touto cestou děkujeme za jejich vyplnění. Konečná zpráva se teprve zpracovává, ale z  prvních
grafů, které máme k dispozici, vyplývá, že 70 % respondentů je spokojeno s životem v obci, a to jsou podle nás příjemné
zprávy. Další výsledky by nám měly pomoci pracovat společně s vámi na tom, aby se nám tu všem společně žilo ještě
lépe. 
Jako komunitní sociální pracovnice působíme v Majetíně již déle než půl roku a těší nás, že jste si k nám našli cestu a
mohly jsme některým z vás pomoci. 
Jsme tu pro vás všechny, ať už potřebujete poradit s čímkoli. Pro všechny občany jsme k dispozici v budově obecního
úřadu,  v přízemí  naproti  pošty  každé  pondělí  a  středu  od  8:00  do  15:00,  na  emailové  adrese
komunitnipracovnik@majetin.cz nebo na telefonních číslech 776 878 685 a 776 175 112. 

Tereza a Marcela, komunitní sociální pracovnice obce Majetín

NOVÝ ODPADOVÝ ZÁKON PRO NAKLÁDÁNÍ S ODPADY, NOVÉ VÝZVY

Novela odpadového zákona účinná již  od 1.  1. 2020 ekonomicky motivuje obce k postupnému snížení  skládkování
odpadů a stanovuje mezní hranici množství odpadu mezi nízkým skládkovacím poplatkem, který obec platí dnes ve výši
500,- Kč/t, a zvýšeným skládkovacím poplatkem, který bude v roce 2029 až 1.850,- Kč za tunu uloženého odpadu na
skládce. Po překročení množství 200 kg na občana v roce 2021 bude uplatněna vyšší sazba skládkovacího poplatku. Viz
tab. č. 1., ve které je uvedeno celkové množství odpadu z obce uloženého na skládku v tunách a při přepočtu na
občana (kg) za rok. 
Zákon dále stanovuje minimální  % vytříděných odpadů z celkového množství vyprodukovaných odpadů od občanů.
V roce 2025 je to 55 %, v roce 2030 je to 60 % a v roce 2035 dokonce 65 %. Při nesplnění tohoto parametru hrozí obci
sankce až 200.000,- Kč.
Nyní občané Majetína vyprodukují cca 200 tun směsných odpadů, které částečně míří k energetickému využití a 24 tun
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objemných odpadů, které končí na skládce. Dle tabulky č. 1 má obec náskok v produkci skládkovaných odpadů do
r. 2023, kdy již hrozí překročení hranice vyššího poplatku za skládkování.
Tabulka č. 1: Limitní množství odpadů (kg/os/rok) s nižším skládkovacím poplatkem

Rok 2021 2022 2023 2024 2025 2026 2027 2028 2029
Kg/osoba/rok 200 190 180 170 160 150 140 130 120

T/rok 240 228 216 204 192 180 168 156 144

Pokud se množství směsného odpadu a objemného odpadu nezmění a skončí na skládce, činí zvýšené náklady za uložení
na skládce v průběhu 9 let 311.658,- Kč.
Tabulka č. 2: Zvýšené náklady za skládkování směsného odpadu a objemného odpadu.
Rok 2021 2022 2023 2024 2025 2026 2027 2028 2029
Zvýšený poplatek o Kč/t 300 400 500 750 1 000 1 000 1 100 1 100 1 150
Celkem *Kč/rok 3 180 12 852 30 360 42 360 59 796 72 996 90 114 
Kč/os/rok 3 11 25 35 50 61 75

Skládkované odpady 
Obec Majetín nyní produkuje na občana 173 kg směsného odpadu a 24 kg objemného odpadu. Přestože se v Majetíně
výborně třídí a Keramická popelnice za první místo v Olomouckém kraji je toho důkazem, občané musí své úsilí ještě
zintenzívnit, aby došlo ke snížení množství směsného a objemného odpadu společně až na 120 kg na občana v r. 2029. 
Největší rezervy jsou dle rozboru odpadů v černých popelnicích, kde je stále ještě výrazné množství organické složky,
zejména rostlinných odpadů z kuchyně, které tam nepatří.
Dalším sledovaným parametrem je % vytříděných odpadů. Již dnes obec Majetín dosahuje úrovně třídění 56 %, čímž
plní požadavek roku 2025, což je výborný úspěch. Průměr obcí v ČR nyní nedosahuje ani 30 %. 

Zpracoval:  Radim Plachý, 603 19 25 96, Mr.bin@post.cz, odpadové poradenství a prodej nádob

Mikroregion Království

Do 30. října 2020 mohli občané mikroregionu Království
zapůjčit  své  fotografie  do  hodnocení  13.  ročníku
fotografické  soutěže  Království  objektivem  občanů
Království.  Celkem  se  zúčastnilo  15  soutěžících:  Jana
Dvořáková z Majetína, Miroslav Heckelmoser z Majetína,
Vojtěch Himmler z Grygova, Martin Hlavinka z Charvát,
Vladislav  Kaukuš  z Charvát,  Michaela  Kaukušová
z Charvát, Zdeňka Kovářová z Blatce, Bohumila Krčková
z  Dubu  nad  Moravou,  Přemysl  Látal  z  Dubu  nad
Moravou,  Pavel  Lorenc  z Majetína,  Věra  Pumprlová
z Císařova, Petr Sedláček z Krčmaně, Andrea Sedláčková
z Krčmaně, Marie Švédová z Císařova a Marie Švédová jr.
z Císařova.
V kategorii Oheň, voda, vítr bylo odevzdáno  49 fotografií
od  14  fotografů  a  v  kategorii  Krása  detailu  to  bylo
52  fotografií  od  15  fotografů.  Hodnocení  provedla
patnáctičlenná  porota  ve  složení:  Ivo  Čečman,  Petr
Hanuška,  Pavel  Horák,  Kateřina  Suchánková,  Mojmír
Dostál, Jaromír  Otáhal,  Jitka  Růžičková,  Roman
Zbožínek,  Josef  Dušek,  Jarmila  Kowalczuková,  Zdeněk
Jančo, Lukáš Bartoň, Petr Mazal, Miroslava Zavadilová a
Milada Krejčířová.
Jakmile  to  situace dovolí,  proběhne vernisáž s předáním
cen. Bohužel se v letošním roce nebude konat ani Vánoční
koncert v Dubu nad Moravou.
Milí  spoluobčané, do  svých  poštovních  schránek  jste
dostali stolní kalendář na rok 2021, ve kterém jsou použity
fotografie našich soutěžících z roku 2019. Věřím, že vám
kalendář udělá radost. Po nelehkém roce plném shonu a mimořádných opatření vám přeji klidné Vánoce mezi lidmi,
které máte rádi. Na chvíli se zastavte, odpočiňte si a užijte si vánoční atmosféru. Do roku 2021 vám všem přeji zdraví a
plno osobních i pracovních úspěchů.                                                                       

     Miroslava Zavadilová, předsedkyně
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Základní a mateřská škola

PODZIM VE ŠKOLE A ŠKOLCE

Začátek nového školního roku 2020/2021 proběhl ve stejném duchu jako každé září – nově příchozí děti v  mateřské
školce a jejich adaptace na nové prostředí, přivítání nových prvňáčků a postupné zvykání školáků na pravidelný režim ve
škole.
Ale již v polovině října bylo vše jinak (a přitom stejné jako v letošním březnu až květnu) – školy se zavřely a děti se
učily doma s pomocí počítačů. Vláda vyhlásila nouzový stav a pro děti to znamenalo zrušení kroužků i pravidelných
akcí, např. plaveckého výcviku pro předškoláčky a 2. a 3. ročník,  drakiády,  divadelních představení,  svátku dýní a
strašidel, sportovních turnajů. Tak tak jsme ještě v říjnu stihli besedu o vesmíru.
Dětem ze školky se nic nezměnilo
–  dál  chodily  do  školky,  na
procházky.  V říjnu  paní  učitelky
ve  spolupráci  s  p.  Tichým
připravily pro děti projektový den
s názvem  Malý  stavitel,  kdy  si
mohly  děti  vyzkoušet  práci  se
dřevem.  Domů  si  odnesly
dřevěnou  bedýnku  s kladívkem.
Ještě  v prosinci  děti  čeká
projektový den s názvem Tradice
a  zvyky  Vánoc,  který  bude
realizován s folklorním souborem
Majetínek.
Pro  děti  i  rodiče  naší  základní
školy  bylo  toto  období  velmi
náročné,  ale  naštěstí  jsme  to
všichni  zvládli  a  poslední  měsíc
v roce už je zas vše při starém. Děti se učí, ale bez tělesné výchovy a zpěvu, vyrábějí výrobky s vánoční tématikou,
poslouchají koledy, škola i školka se zapojily do charitativní akce – prodeje vánočních hvězd na podporu nadace Šance,
pro hematoonkologické oddělení FN v Olomouci. Rodičům, kteří se zapojili a koupili si vánoční hvězdu, moc děkujeme.
Vánoce a nový rok se rychle blíží – za kolektiv ZŠ a MŠ přeji svátky plné pohody, klidu, v novém roce 2021 zdraví a
splněná přání.                          

        Marie Jemelková 
  

Z majetínských spolků

SDH MAJETÍN

Koronavirus letošní činnosti zájmových klubů příliš nepřeje. Než
se  v říjnu  opět  vše  uzavřelo,  v Majetíně  se  na  konci  září
uskutečnily  již  tradiční  závody  Majetínský  tvrďák.  Jak  název
napovídá,  jedná  se  o  závody  těch  nej  hasičů  napříč  všemi
věkovými kategoriemi. I když letos bylo počasí opravdu tvrďácké,
tak účast byla hojná. Ti nejmenší si odběhli svoji trasu zpestřenou
několika překážkami.  Nejlepších výsledků dosáhli  tito  majetínští
mladí  hasiči,  každý  ve  své  kategorii:  Viktorka  Zachová,  která
odběhla  závod  jako  nejmladší  předskokan,  Dominika  Malíková
2. místo, Pavel Malina 1. místo, Matyáš Kyselý 2. místo a Jakub
Zalka  2.  místo.  V kategorii  do 19 let  nás nejlépe  reprezentovali
Matěj Fuksa na 1. místě a Jakub Malík na 3.místě. Tito již měli
delší  trasu  kolem  rybníka  s těžšími  překážkami,  včetně  zdolání
2  metry  vysoké  bariéry  či  jízdě  na  pramici.  V kategoriích

dospělých se nejlépe umístili Karel Zrubek 2. místo, Jan Móler 3. místo a Kateřina Malinová 1. místo. Všem děkujeme
za skvělou reprezentaci SDH Majetín.
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Začátkem října se mladší a starší hasiči, taktéž dorostenci, zúčastnili závodů v uzlování v Bělkovicích-Lašťanech. Sice
opět pršelo, ale to jim v podání skvělých výkonů vůbec nevadilo. Družstvo mladších hasičů se umístilo na 4. místě.
V kategorii starších se nejlépe umístila Julie Charvátová, a to na 2. místě. Natálie Charvátová se v  kategorii dorostenců
umístila na 3. místě.
Všichni hasiči, ať malí či ti velcí, se už těší, až tato doba různých omezení pomine a budou se moci naplno věnovat
tomu, co mají tak rádi.
SDH Majetín přeje všem krásné Vánoce a do Nového roku jen to nejlepší, hlavně pevné zdraví.

Za SDH Majetín Kateřina Malinová

BÁJEČNÝ ŽENSKÝ
Milí spoluobčané,
v  letošním  roce  i  taneční  skupina  Báječný  ženský  nemohla  v  důsledku  epidemie  COVID-19  uskutečnit  všechna
plánovaná vystoupení, konala se pouze dvě. Věříme, že nám situace brzy dovolí se opět scházet a tančit.
Za celý soubor vám všem přeji klidné a veselé  svátky vánoční v rodinné pohodě a do nového roku 2021 hlavně hodně
zdraví, štěstí, elánu a spokojenosti.

Marie Pivcová

FOLKLORNÍ SOUBOR MAJETÍNEK

Předvánoční čas  byl  pro  náš  soubor
dlouhých  16  let  vždy  plný příprav  a
zkoušení vánočních  vystoupení.  Těšili
jsme  se  na  zpívání na  vánoční výstavě
nebo tradiční Zpívání u kostela. Letos je
to bohužel jinak a je to pro nás nezvyklá
situace. Velice nám to všem chybí. 
I  přes  velké překážky  se  nám  letos  na
začátku školního roku povedlo přivést do
souboru  kolem  20  dětí,  které  projevily
zájem  o  hanácký folklór  a  chtěly  se
dozvědět něco nového o našich kořenech.
Po  pár  zkouškách,  jsme  ale  museli,
z důvodu pandemie, činnost opět přerušit.
Věřím,  že  se  zase  brzy  setkáme  na
obecních  akcích  a  možná i  ve  větším
počtu,  abychom dále  pokračovali  v  této
příjemné a obohacující zábavě. Jsme stále
otevřeni všem, kteří by se chtěli folklóru

věnovat s námi. Už teď se velice těšíme na další naše akce, jako je třeba Vodění medvěda. Tato lidová tradice má
v současné době ještě větší význam, protože podle starých zvyků přináší do naších domovů zdraví a štěstí. To stejné vám
přeji za celý soubor Majetínek i já.  Těším se na další setkání s vámi.

                           Za Spolek Majetínek  Miroslava Janíková

KLUB SENIORŮ

Vážení senioři,
před námi jsou poslední dny roku 2020, čas, kdy si spolu připomínáme vše, co jsme prožili. Na letošní rok někteří z nás
nebudou rádi  vzpomínat.  Pravidelné setkání členů našeho klubu bylo  naposledy v únoru.  Pak už jsme se potkávali
výjimečně v obchodě nebo na procházkách. Nechyběli nám jen přátelé, ale často i členové rodiny.
Pevně věřím, že nový rok 2021 zahájíme v už příznivější situaci a že opět budeme prožívat pěkné chvíle při společných
činnostech.
Ať váš domov v čase svátků naplní pravá vůně Vánoc, ať vám přinese pohodu a spokojenost a příští rok ať je pro vás
rokem zdraví, radosti, štěstí a úspěchů.

M. Motáňová
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KONÍK DĚTEM I DOSPĚLÝM PRO RADOST

Vážení spoluobčané,
za spolek Koník dětem a dospělým pro radost
z. s., všechny naše členy, děti a koně si vám
dovolujeme  popřát  do  nadcházejících
svátečních dní  a  roku 2021 spoustu zdraví,
pohody,  štěstí,  klidu,  lásky  a  vzájemné
tolerance.  Moc  jsme  se  s  vámi  letos
nepotkávali  a  kvůli  nepříznivé  situaci  jsme
vám nemohli chystat oblíbené akce s našimi
koníky.  Přejeme vám i  sobě,  aby ten příští
rok byl pro společné setkávání lepší než ten
letošní.  Užijte  si  příjemné  svátky  v  kruhu
svých milých a blízkých. Společně s koníky
se těšíme na vaši přízeň v roce 2021.
Veselé Vánoce vám přejí koníci.

Kateřina Zaoralová

SK LIONS MAJETÍN 

To, co jsme zažívali na jaře, se zase opakuje. Opět tu řádí Covid–19 a
znovu nám brání  ve  sportovní  aktivitě.  Nedohrála  se  soutěž  v  malé
kopané a ani okresní soutěž benjamínků. Netrpělivě čekáme, až se více
rozvolní  nynější  situace,  abychom mohli  znovu začít  s tréninky dětí.
Naší  poslední  akcí  v tomto  roce  byla  tradiční  mikulášská  nadílka.
V lednu příštího roku nás čeká valná hromada a pokud to situace dovolí,
chtěli  bychom vás pozvat  na  náš sportovní  bál,  který se  bude konat
v pátek 19. 2. 2021. Na závěr připomínám, že nábor dětí do fotbalové
školičky probíhá celoročně a budeme rádi za každého nového sportovce.
Veškeré  další  informace  o činnosti  SK Lions  Majetín  jsou průběžně
zveřejňovány na internetové doméně www.sklionsmajetin.cz, sociálních
sítích, na vývěsce u obchodu Hruška a rozhlasem. 
Přejeme vám příjemné prožití vánočních svátků, pevné zdraví a úspěšný
rok 2021.

Za SK Lions Majetín - Martin Kolomazník

REPORT Z PIRÁTSKÉ TVRZE

Ačkoli byl letošní podzim poněkud jiný, tak ani Piráti nezaháleli.
Po celou dobu jsme neúnavně kampaňovali  a nejen v Pirátské Tvrzi,  ale i  širokém okolí rozdávali  volební noviny,
levanduli a česnek a v neposlední řadě čile komunikovali s voliči.
V  říjnu  proběhly  krajské  volby  a  naši  zástupci  rozhodně  nezklamali.  Martin  Šmída  byl  zvolen  novým  krajským
zastupitelem a následně i radním za odbor životní prostředí, odpady a zemědělství. Radek Vojtek je členem Kontrolního
výboru Olomouckého kraje. Oběma přejeme mnoho sil a úspěchů v nových působnostech.
Daří se nám také nabírat nové členy a rozšiřovat tak působnost našeho místního sdružení i o další obce. 1. prosince jsme
oslavili 7 let od založení Pirátské Tvrze a je velmi dobrým znakem, když se sdružení stále přirozeně rozrůstá a vítáme
u nás všechny nováčky. Dveře jsou u nás otevřeny všem lidem, kteří chtějí přiložit ruku k dílu, zapojit se  do činností a
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mají zájem spolupracovat.
Pozornost na příští  rok bude upřena směrem k nejočekávanější akci, a tou jsou parlamentní volby,  jež se uskuteční
z kraje podzimu 2021. Plán akcí se bude točit okolo tradičních činností, jako je pořádání pokerových turnajů, turnaje
v tenise či nohejbale. Dále také již 15. ročník legendárního multižánrového festivalu svobodné hudby bez poplatků OSA
Kytary In Majetín. Budeme taktéž opět spolupořádat hudební festival VyOsení s MS Přerov.
To jen tak jako nakousnutí, co nás v dalším roce čeká a snad nám bude umožněno vše uskutečnit dle přání. Všechny naše
aktivity se vždy dozvíte na našem facebooku Pirátská Tvrz nebo na webu.
Děkujeme za přízeň a v neposlední řadě bychom rádi všem popřáli veselé Vánoce a šťastný nový rok plný pohody a
úspěchů.
                                                     

   Radek Vojtek, předseda MS Pirátská Tvrz a kolektiv Pirátské Tvrze

Dopisy čtenářů
                                                                                                            

V Olomouci dne 16. 11. 2020

Vážené dámy, vážení pánové,
blíží se vánoční svátky a všechna jejich poetika je zatížená okolnostmi, které v poválečné generaci nemají srovnání.
Můžeme prožívat strach a pocity bezmoci. Cítím velkou potřebu povzbudit každého z vás k osobní statečnosti, trpělivosti
a zodpovědnosti. Advent, čas radostného očekávání, k tomu přímo vybízí. Vejděme do těchto dnů s láskou a vlídností,
šiřme pokoj a víru v dobro.
I za těchto okolností, a možná právě proto, považuji za důležité informovat vás alespoň stručně o práci, kterou jsem jako
váš senátor za poslední měsíce odvedl. Přes mnohá protiepidemická omezení nadále pomáhám obcím s dlouhodobými
výzvami, které čekají na svá řešení. Letos se na mě obrátili  starostové Kožušan-Tažál, Charvát, Blatce a Dubu nad
Moravou a další ve věci řešení průjezdů kamionů skrz jejich obce. Ta bezprostředně ohrožuje bezpečnost obyvatel a
soukromý, obecní i  krajský majetek. Zároveň se v Hlubočkách již delší dobu snažíme najít řešení přepravy těžkého
nákladu z místního kamenolomu přes centrum obce. Po konzultacích s ředitelem olomoucké pobočky Správy železnic se
podařilo prosadit technické změny na železniční trati do investičních akcí Státního fondu infrastruktury. Díky tomu se
náklad přesune ze silnic na koleje, což přinese úlevu občanům Hluboček i Velké Bystřice. Naopak Suchonice, Mrsklesy a
Přáslavice se potýkají s výzvami v oblasti zpracování nebezpečných odpadů a společně nás čeká řada jednání na krajské,
případně na ministerské úrovni. 

U příležitosti  30.  výročí  návštěvy a  předání  čestného doktorátu
prezidentu  Václavu  Havlovi  jsem  na  Univerzitě  Palackého,
v Pevnosti poznání a v dalších školách představil výstavu „Václav
Havel  –  Politika  a  svědomí“.  Navzdory  důkladným  přípravám
nebylo kvůli nouzovému stavu možné v Senátu uspořádat výstavu
a jubilejní koncert k výročí našich dvou významných institucí –
Moravské  filharmonie a Moravského divadla. Místo toho jsme
spolu s olomouckými divadly, univerzitou a skauty zorganizovali
sběr látek a vyzvali veřejnost k šití roušek pro fakultní nemocnici.
S předsedou  českých  skautů  a  hlavní  hygieničkou  ČR  jsme
v jarních měsících tvořili pravidla pro setkávání skautských oddílů
a  letní  tábory.  Přitom  se  zrodila  myšlenka  navrhnout  známého
autora  encyklopedie  her,  skauta  Miloše  „Zeta“  Zapletala,  na
Stříbrnou medaili Senátu. Ta mu byla k velké radosti nás, skautů,
na podzim udělena.
V září jsem se zúčastnil senátní mise na Taiwan. Mým hlavním
úkolem bylo diskutovat zkušenosti s bojem proti pandemii, kterou
ostrovní země zvládá výborně.  Propojil jsem kontakt mezi  tchaj-
pejskou  a  olomouckou  filharmonií,  jíž  jsem  ambasadorem  a
zaštiťuji  její  cyklus  koncertů  pro  nastávající  rodiče.  Po  návratu
do Olomouce jsem o taiwanské cestě mluvil na debatě obohacené

účastí sinologů a česko-taiwanské rodiny. V době, kdy píšu tyto řádky, se věnuji převzetí daru pěti linek na výrobu
roušek do Česka. Oslovil jsem přitom vedení Olomouckého kraje a jsem potěšen jejich zájmem, budou-li linky krajům
nabídnuty.
V Senátu jsem předložil dlouho připravovaný návrh zákona o vzniku komory porodních asistentek. Přispěl jsem k řešení
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financování nákladné genové terapie Zolgensma pro děti se spinální svalovou atrofií do dvou let věku. Poté jsem svolal
tým  odborníků  k  otázce  testování  novorozenců  na  tuto  zákeřnou  nemoc  a  současně  se  zabývám  situací  dětí
omezených diabetem.  V červnu jsem pořádal  veřejné  slyšení  ohledně  přístupu Vlády ČR k pandemii  a  s odborníky
navrhl  20 doporučení pro  zvládnutí  tzv.  druhé,  podzimní  vlny.  Snažím se  prosadit zavedení pravidel,  které  umožní
návštěvy v nemocnicích u milovaných osob i během pandemie. S většinovou podporou senátorů jsem podal ústavní
stížnost za spravedlivé zvýšení rodičovského příspěvku rodinám s dětmi do 4 let. Také se mi podařilo prosadit několik
pozměňovacích návrhů zákonů, zejména ve složení povinného očkování pro děti a kompenzaci odškodnění újmy po
povinném očkování. Potěšilo mne, že na základě dat o mém hlasování v Senátu jsem byl organizací Rekonstrukce státu
oceněn za aktivní podporu protikorupčních návrhů zákonů. 
V závěru bych rád poděkoval všem, kteří se na mne s důvěrou obracejí. A stejně tak, jako jsem během připomínky Dne
ozbrojených sil  děkoval vojákům 7.  mechanizované brigády za jejich statečnost a ochotu pomoci naší  zemi během
koronakrize, děkuji všem, kteří jsou svojí službou a posláním denně konfrontováni s touto epidemií. Řada z nás sice
může mít pocit, že nic nezmůže, ale často jen úsměv, dobré slovo, zájem o druhého a chvilka věnovaného času změní
situaci   k lepšímu.
Vánoční radost, zdraví a pokoj vám i vašim drahým přeje

     Lumír Kantor,  váš senátor za Olomoucko

Z MAJETÍNA DO OLOMOUCKÉHO KRAJE

Vážení občané Majetína,
v první řadě cítím povinnost poděkovat za vaši důvěru v krajských volbách. I díky vám jsem byl zvolen zastupitelem
Olomouckého kraje.
Moc si toho vážím a těší mě, že v Majetíně jsme měli opět lepší výsledek, než byl celokrajský průměr. Demokratické
strany  nakonec  získaly  v  krajském  zastupitelstvu  většinu,  takže  jsme  jako  Piráti  a  Starostové  vyjednali koalici  se
Spojenci a ODS a já jsem byl následně zvolen krajským radním pro oblast životního prostředí, odpadů a zemědělství.
Před námi je nyní spousta práce a i já budu muset pro tento nový úkol vynaložit veškeré své úsilí a čas. Od prvního dne
v úřadu  jsem zahlcen  problémy,  počínaje  otrávenou  Bečvou,  napjatým rozpočtem,  stížnostmi  a  problémy starostů,
lokálními kauzami apod. Navíc u Pirátů máme nastavenou vysokou politickou kulturu a funkce zpravidla nekumulujeme.
Proto jsem na zasedání majetínského zastupitelstva oznámil rezignaci na mandát zastupitele obce, člena stavební komise
a redakční rady, a to k 15. 11. 2020. Děkuji za pochopení.
V takových chvílích se hodí trochu bilancovat. Do majetínského zastupitelstva jsem byl poprvé zvolen v roce 2014,
dávno před tím, než se Pirátská strana stala hlavní opoziční politickou silou u nás. Byla to převážně dobrovolnická
organizace budovaná odspoda lidmi a jejich ideály, nikoli shora penězi. I já jsem šel do zastupitelstva s ideály, jak budu
moct  přispět  našimi  nápady  a  vychytávkami  -  online  zápisy,  přenosy,  transparenci,  prvky  přímé  demokracie,  užší
komunikace s občany, zlepšení odpadového hospodářství, vycházení vstříc mladým rodinám s dětmi apod. A aspoň něco
se podařilo, minimálně ten transparentní účet, dotazník nejen o odpadech, prodloužení otevírací doby dětského hřiště,
nový objekt občerstvení na sauně, spolupráce na novém webu a spousta dalšího. Většina hlasování byla konsenzuální a
zastupitelstvo  postupovalo  ve  shodě.  Přesto  považuji  existenci  opozice  za  velmi  užitečnou.  Každopádně  na  mém
posledním a rozlučkovém zastupitelstvu jsem byl velmi potěšen, neboť jsem vnímal odhodlání obce přijmout nějaké
změny, které jsem se snažil prosadit těch 6 let, a to především změnu v poplatku za odpady tak, aby více odměnil ty,
kteří třídí a mají směsného komunálního odpadu málo. Moc za to děkuji!
Vstoupil jsem s ideály, odcházím se zkušenostmi. A děkuji za ně, zúročím je.
Teď vím, že „hlavou zeď neprorazím“ a že „doma není nikdo prorokem“.
Každopádně  „vším,  čím  jsem byl,  byl  jsem  rád“,  a  jsem přesvědčen,  že  můj  náhradník  Jarda  Konečný  společně
s kolegyní Pavlou Studenou budou tu čtvrtinu voličů z Majetína, kteří kandidátku Pirátů volili, zastupovat stejně dobře,
ne-li líp.
A chtěl bych zároveň poděkovat paní starostce i ostatním zastupitelům. Je to důležitá práce a přeji všem mnoho zdaru ku
prospěchu naší obce.
A samozřejmě, i když teď odcházím na kraj, tak zůstávám nadále aktivním občanem Majetína a členem našeho místního
sdružení Pirátská Tvrz, které tady pro občany taky dělá mnoho užitečného, brigády, sportovní turnaje, festival atd. v tom
budeme chtít určitě pokračovat.
Teď už nezbývá, než vám popřát krásné svátky, veselé Vánoce a optimismus do nového roku.

Martin Šmída, radní Olomouckého kraje pro oblast životního prostředí, odpadů a zemědělství
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VÁNOČNÍ ZAMYŠLENÍ

Jak budeme prožívat letošní Vánoce? Čím vlastně pro nás Vánoce jsou? 

V dřívějších dobách Vánocům předcházela poklidná doba adventní. Advent je dobou radostného očekávání a přípravy na
setkání s Tím, který přijde. Není to čekání na něco, ale na Někoho, kdo má moc změnit náš život, proměnit ho. Středem
tohoto období je tedy Ježíš Kristus, který přichází.
Už je tomu sice více jak dva tisíce let, kdy se narodil v Betlémě, ale nepřestal přicházet a přichází ke každému z nás
stále. Chce přijít do každé rodiny a do všech vztahů. Advent je tedy obdobím, kdy se máme naučit čekat a vyhlížet,
připravovat se na setkání a mít srdce citlivé a otevřené pro Něj.
Všichni bychom si přáli mít pokojné připravené srdce. Abychom o svátcích nebyli přetažení, uštvaní, abychom zavčas
připravili dárky pro druhé, měli na sebe čas a prožili něco pěkného s těmi, které máme rádi. Máme však zkušenost, že je
to často jinak. Mnohdy se vše pokazí malicherným nedorozuměním nebo dokonce konfliktem. Jindy je místo poklidné
adventní a vánoční pohody u nás dusno jen proto, že máme každý jiná očekávání, jinou představu nebo si nedovedeme
zorganizovat čas a rozplánovat síly.

Je třeba vyslovit svou představu a současně mít ochotu ji opustit a
dát  prostor  svobody  také  pro  druhé  a  jejich  očekávání,  najít
společné  řešení.  V některých  rodinách  se  celý  advent  uklízí,  a
přitom to už dávno všem vadí, jen si o tom mezi sebou neřeknou a
nepřehodnotí  to.  Jinde  se  musí  napéct  desítky  druhů  cukroví,
protože jinak by to přece nebyly Vánoce, a přitom už na Štěpána
je nikdo jíst nechce. Letos budeme pravděpodobně uchráněni od
mnoha  četných  vánočních  besídek  ve  školách,  od  koncertů  a
večírků v práci... Shánění dárků představuje pro mnohé také téměř
neřešitelný  problém.  Každoročně  dá  hodně  lidí  raději  přednost
tomu, že si darují k Vánocům peníze. V rodině každý každému dá
pod stromeček v obálce určitý obnos - a tak vlastně každý zas
bude mít tolik, kolik investoval. Jak se budou asi pak ujišťovat o

tom, jakou jim to udělalo radost a jak se mají rádi? 
Všichni dobře víme, že nejcennější dary máme v sobě navzájem. Největším a nejvzácnějším darem je náš čas a láska
věnovaná  druhým.  Jde  vlastně  jen  o  to  najít  způsob,  jak  to  vyjádřit.  Nastávající  dny  mohou  být  nádherným  a
požehnaným obdobím pro všechny. Nenechme ztvrdnout svá srdce, aby Pán skrze nás mohl dělat radost druhým a aby
mohl vejít právě do naší rodiny a vše proměnit. Víc než jindy třeba letos prožijeme, že On tajemně přichází k nám a je
s námi. Přejme si, aby naše rodiny byly místem, kde by se obrazně Pán Ježíš mohl narodit a každý v Jeho přítomnosti
pocítil, že je milovaným dítětem Božím.

Požehnaný sváteční čas a hojnost zdraví a Božího požehnání Vám ze srdce přeje P. Stanislav Čevela

ČLOVĚK V TÍSNI, O.P.S. JE V OLOMOUCKÉM KRAJI OD ROKU 2009

Vážení občané, dovolte nám se představit, jsme nezisková organizace Člověk v tísni, o.p.s., která v Olomouckém kraji
působí od roku 2009. Působíme v pěti městech - Olomouc, Prostějov, Přerov, Jeseník, Hranice a v jejich blízkém okolí.
Naším posláním je podpořit a nabídnout pomoc těm, kteří se ocitli v těžké životní situaci - máte exekuce a nevíte si rady?
Přišli jste o zaměstnání a nejste si jistí, zda máte nárok na podporu v nezaměstnanosti nebo na sociální dávky? Hrozí vám
ztráta bydlení? Řešíte, kdo z rodičů bude pečovat o děti po rozchodu s partnerem? Chcete žádat o příspěvek na péči a
nevíte  jak?  Potřebujete  se  poradit  ohledně  vzdělávání  vašich  dětí  v době,  kdy  jsou
uzavřeny školy? Máte mezi blízkými někoho, komu chcete pomoci a nevíte, na koho se
obrátit?
Naši  pracovníci  se  s vámi  mohou  setkat  u  nás  v kanceláři  (ul.  Litovelská  14,
Olomouc) nebo vás navštíví v místě vašeho bydliště. Naše služby jsou poskytovány
ZDARMA. Naši pracovníci jsou k zastižení na mobilním telefonu od pondělí do pátku
od 8:00 od 16:30 hod. Zároveň můžete využít telefonické služby naší HELPLINKY
na tel. čísle 770 600 800 každý všední den od 9:00 do 17:00 hod. Každý čtvrtek od
8:00 do 12:00 máte možnost nás navštívit bez předchozího objednání u nás v kanceláři
v Olomouci (ul. Litovelská 14). 
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Křížovka
První písemná zmínka o Majetíně je z roku 1277. Obec byla během 14. a 15. století poměrně často prodávána. Od roku 1511
patřila Janu z Pernštejna. Vlastníky Majetína od té doby byli Pernštejnové a obec až do zrušení roboty patřila k tovačovskému
panství. Dvůr byl rozparcelován po 1. světové válce.
Mezi turistické zajímavosti  patří  farní  kostel z roku 1863 zasvěcený sv. Cyrilu a Metoději,  poutní  kaplička v lesíku Olší
s pramenem údajně léčivé vody nebo kašna s fontánou, která připomíná vodu jako zdroj života a (tajenka).
Za zmínku stojí  i  vybavenost  obce – ozdravné centrum mikroregionu Království  s letním koupalištěm, saunou, hřištěm a
zázemím, sokolovna s přístavbou, rekonstruovaný rybník, opravené chodníky a komunikace nebo naučná stezka. V roce 2019
proběhla rekonstrukce místní školy a školky, včetně vybudování třídy v podkroví a bezbariérového přístupu. V roce 2020 byla
zahájena výstavba Komunitního centra a cyklostezky do Krčmaně.
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